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F*red 7. kongresom 
Zveze i z s e l

Protest koroških Slovencev 
proti pedagoškemu modeluV Čedadu se bo danese popoldne 

začel 7. kongres Zveze slovenskih iz
seljencev Furlanije-Julijske krajine, 
ki bo še enkrat razpravljal o uspešno
sti opravljenega del a in o iskanju no
vih poti pri u trjevanju  vezi s 
slovenskimi izseljenci iz Nadiških in 
Terskih dolin ter Rezije in njihovimi 
sinovi. M orda gre tu še enkrat pou
dariti, da Zveza v svoji skrbi za mlaj
še rodove ne pozablja na tiste, ki so 
morali prvi zapustiti doline v iskan
ju zaposlitve. Vendar je iskanje sti
ka z mlajšimi rodovi napornejše, saj 
ga pogosto otežuje problem jezika, 
pa tudi navezanost na rojstni kraj je 
zaradi naravnega procesa zrahljana. 
Dnevni red današnjega kongresa 
predvideva daljšo razpravo o trilet
nem programu Zveze, sicer nekoliko 
bolj birokratske spremembe statuta 
in seveda izvolitev organov, ki jih sta
tut predvideva.

V soboto se bodo predstavniki

Zveze slovenskih izseljencev udeležili 
tudi sestanka Deželnega odbora za iz
seljenstvo skupaj z o stalimi šestimi 
izseljenskimi organizacijami (Ente 
Friuli nel Mondo, ERAPLE, ALEF, 
Pal Friul, EFASCE in Associazione 
Giuliani nel Mondo). Na tem dežel
nem srečanju se bo prav tako govo
rilo o triletnem programu in o 
podrobnejših načrtih za leto 1988.

Ob nerožnatih gospodarskih raz
merah v naši deželi in ob problemih, 
ki še posebej tarejo slovenska po
dročja, si lahko samo želimo, da bi 
bilo delo Zveze izseljencev čim bolj 
učinkovito. Uspehi Zveze v zadnjih 
letih, nove federacije v prekoocean
skih deželah in namen, da se take fe
deracije ustanovijo še v drugih 
deželah, kot so Brazilija, Venezuela 
in Paragvaj, nam dajo slutiti, da bo 
lahko Zvezi uspelo celo obnoviti ti
ste vezi, ki jih je dolgoletno prisilno 
izseljevanje skoraj povsem uničilo.

Koroška slovenska maladina je v teh 
dneh v prvi vrsti tistih, ki si danes na 
Koroškem in v Avstriji na sploh priza
devajo, da bi se tamkaj živeči Slovenci 
ne le narodnostno ohranili, marveč še 
bolj kot doslej jezikovno, kulturno ter 
gospodarsko razvijali.

Znano je, da so tri največje avstrij
ske stranke na Koroškem - socialistič
na, ljudska (demokristijanska) in 
svobodnjaška (neonacistična) - podle
gle zahtevam najbolj nacionalističnih 
koroških sil Heimatbunda, organizaci
je, ki želi «očistiti» Koroško Slovencev.

Tokrat je nemškim nacionalistom trn 
v peti slovenski, oziroma dvojezični 
nemško-slovenski pouk v osnovnih šo
lah na Južnem Koroškem. Okrog 900 
učencev od skupnega števila 3.000 na 
tem območju, torej dobra tretjina, po
sluša sedaj v razredu izmenično pouk 
v nemškem in slovenskem jeziku.

Vodilni nemški ljudje na Koroškem 
bi sedaj želeli ločiti otroke, ki žele po
slušati lekcije tudi v slovenskem jeziku, 
od drugih. Jasno je, da bi oblasti izva
jale pritisk na starše, da ne bi ti pošil
jali otrok k pouku slovenščine. Tako 
bi se zmanjšalo število tistih, ki bi se 
v šoli naučili tudi slovenščine.

Ta «pedagoški model» so torej izde
lale tri stranke na Koroškem, sredi no
vembra so ga sprejela tudi državna

vodsta teh strank na Dunaju. Avstrij
ski kancler Vranitzkj je sicer dejal, da 
se hoče že v teh dneh pogajati z zasto
pniki koroških Slovencev. Ti bodo na 
pogovor šli, vendar ne bodo dali sogla- 
sia ločitvenemu modelu. Nasprotno. 
Od Jugoslavije in drugih držav, ki so 
podpisale avstrijsko državno pogodbo, 
bodo zahtevali, da sprožijo internacio
nalizacijo tega vprašanja.

S koroškimi Slovenci so v tem prime
ru ugledni avstrijski pisatelji in pesni
ki, zdravniki, pravniki, bivši ministri, 
razne skupine,'univerzitetni profesorji 
in študentje, Zanimivo je, da so jih 
podprli tudi študentje iz Južne Tirol
ske, torej iz Italije, ki študirajo na av
strijski univerzah.

V teh dneh je bilo na Koroškem ne
kaj izrednih dogodkov. V petek 27. no
vembra se je nad tisoč Slovencev zbralo 
v Mladinskem domu v Celovcu in pred 
njim, ter manifestiralo odločno voljo 
zoperstavljati se «pedagoškemu mo
delu».

Dan prej, v četrtek, so mladinci za
sedli palačo Koroške deželne vlade in 
tam bili ves dan, dokler jih ni zvečer po
licija izgnala. V petek, po manifestaci
ji v Mladinskem domu, pozno zvečer,

Marko Waltritsch

(beri na 2. str.)

ROMA

In diffico
la leg 

per le 
di con f

Neppure la legge per le aree di con
fine, da tutti sollecitata a gran voce, 
ha un periodo fortunato. Giorni fa 
il sottosegretario al tesoro, on. Sac
coni (PSI), ha annunciato che il go
verno non è molto d ’accordo sui 
lavori del comitato ristretto ed ha ri
proposto una iniziativa del governo 
stesso con un proprio disegno di 
legge.

I membri del comitato ristretto 
hanno accolto con disappunto la pre
sa di posizione del sottosegretario, in 
quanto vedono il pericolo di un al
lungamento dei tempi e manovre di 
insabbiamento. Vedi l ’andazzo del
la legge di tutela degli sloveni nella 
scorsa legislatura.

II comitato ristretto ha perciò de
ciso di proseguire il proprio lavoro.

Speriamo che gli enti che hanno 
votato propri ordini del giorno non 
li abbiano già chiusi a chiave nei cas
setti degli archivi.

Oggi 3 d icem bre  alle o re  14.30 p resso  la sala  del ris to ra n te  I! C aste llo  di C ividale
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Zveze slovenskih  izseljencev F -JK

L  'assessore regionale
d i S. Pietro al N atisone

CONVEGNO DELLA SKGZ SULLA CULTURA

Innovazione e aggiornamento 
della politica culturaleSu invito deH’Amministrazione lo

cale l’assessore regionale all’istruzio
ne e alle attività culturali Dario 
Barnaba ha recentemente incontrato 
i responsabili del Comune di San Pie
tro al Natisone e della Comunità 
montana Valli del Natisone. Dopo un 
breve intervento del sindaco Giusep
pe Marinig che ha ringraziato l’asses
sore per la disponibilità da sempre 
dimostrata a favore del Comune, Vo- 
grig Lucio, assessore comunale ai la
vori pubblici ha illustrato all’ospite 
le più urgenti esigenze, quali la co
struzione della nuova Scuola mater
na e l’acquisto del relativo arredo, il 
completamento del riatto dell’Istitu
to magistrale e la ristrutturazione del
la seda dell’Istituto professionale di 
Stato, il trasporto degli alunni delle 
materne con gli scuolabus, i rappor
ti Comune IRFOP per la gestione 
della Casa dello studente e della 
Scuola alberghiera, il funzionamen
to e la gestione della biblioteca comu
nale e la necessità di nuovi arredi per 
le scuole elementari e magistrali. Il 
presidente della Comunità montana 
m Giuseppe Chiabudini ha messo in 
evidenza, nel suo intervento, l’impe
gno della Comunità per la realizza
zione della nuova sede e dell’annesso 
Museo etnografico, che dovrebbe 
raccogliere testimonianze materiali e 
culturali delle popolazioni delle Valli.

Il presidente Chiabudini ha pure il
lustrato i progetti della nuova strut
tura, chiedendo ulteriori finanzia
menti regionali per il completamen
to dell’opera.

Nel suo intervento l’assessore Bar
naba ha dimostrato di conoscere a 
fondo i problemi del comune e le ne
cessità della Comunità montana. Ha 
sottolineato la sua personale dispo
nibilità, unitamente a quella della 
Giunta regionale, per dare concreta 
e positiva soluzione alle reali esigen
ze delle Valli del Natisone, indican
do agli amministratori le vie più

praticabili per il raggiungimento de
gli scopi prefissati. L ’incontro mol
to utile e cordiale si è concluso con 
la visita alla nuova scuola alberghie
ra IRFOP che, grazie anche alla vo
lontà dell’assessore Barnaba, è stata 
istituita nel capoluogo delle Valli nel
l’anno scolastico 1986/87.

Hanno partecipato alla riunione la 
Giunta municipale al completo, molti 
dei membri del direttivo della Comu
nità montana Valli del Natisone e il 
dott. Abate, direttore dell’Istituto re
gionale per la formazione profes
sionale.

* * *

Giovedì 12 novembre l’assessore 
regionale all’istruzione Barnaba è 
stato ospite della giunta comunale di 
Grimacco. All’esponente regionale 
sono stati elencati numerosi proble
mi che assillano l’amministrazione.

Molte lusinghiere espressioni di 
consenso ed apprezzamento per l’o
pera artistica di Jacopo Dalmastri 
Giugni esposta da sabato scorso nel
la Beneška galerija di S. Pietro al Na
tisone.

L ’esposizione è costituita da una 
decina di quadri e da una ventina di 
incisioni ad acquafòrte. I quadri so
no realizzati attraverso piani succes
sivi di cartone, soprattutto diagonali, 
disposti in composizioni dinamiche e 
dipinti ad olio.

Il colore, nelle tonalità dell’azzur
ro, conferisce alle opere pittoriche, 
tagliate in striscie verticali, un senso 
di composto equilibrio e di vera 
eleganza.

Di diversa lettura le incisioni, a f
fidate in parte all’azione casuale delle 
«morsure» di acido nitrico. Vengo-

Alcuni di ordine generale come la 
realizzazione degli ambiti d ’interven
to non ancora finanziati dalla regio
ne, l’esigenza della legge di tutela 
della minoranza locale. Altri collegati 
direttamente al settore di competen
za dell’assessore: finanziamento di 
opere di manutenzione nel fabbrica
to delle scuole di Clodig, possibilità 
di trasportare cittadini con gli scuo
labus, finanziamento di pubblicazio
ni e sovvenzioni alle attività culturali.

Barnaba ha promesso il suo perso
nale interessamento su tutti gli argo
menti discussi. Per quanto riguarda 
la legge di tutela della minoranza slo
vena in Italia, dopo aver fatto rile
vare che è un atto di competenza 
statale, ha fatto notare che i tempi so
no maturi per risolvere tutta la que
stione tenendo presente che le 
richieste dei cittadini non sono 
univoche.

no a formarsi agglomerati paesaggi
stici, filamenti vegetali, cieli neri e 
profondi.

Il giovane Giugni, hanno sottoli
neato nei loro discorsi l’assessore 
provinciale Giovanni Pelizzo e l’as
sessore comunale Bruna Dorbolò in
tervenuti a ll’inaugurazione, ha 
portato a S. Pietro non solo la pre
senza dell’arte giovane (Giugni ha ap
pena 24 anni ), ma anche il sapore 
dell’arte colta.

Jacopo Giugni ha studiato e stu
dia presso l’Accademia di Belle Arti 
di Bologna ed ha amici nella nostra 
provincia.

L’inaugurazione si è conclusa con 
un rin fresco  di vini tipici di 
Romagna.

La mostra si chiuderà il 12 dicem
bre prossimo

Domenica scorsa, in occasione di 
una seduta del glavni odbor della 
SKGZ presieduta dal presidente Bo
ris Race, è stato affrontato l’impor
tante tema della politica culturale de
gli sloveni in Italia e delle loro 
organizzazioni.

Dopo le relazioni introduttive di 
Filibert Benedetič, presidente della 
commissione culturale della SKGZ e 
di Ace M ermolja, presidente della 
ZSKD, stimolanti e complementari 
proprio per la loro diversità di impo
stazione, sono intervenuti con comu
nicazioni specifiche Klavdij Palčič, 
Mirko Primožič, Darko Bratina, Da
rij Cupin. È invece stata letta una co
municazione scritta di Renzo Rudi 
impossibilitato a partecipare.

Sono seguiti numerosi ed interes 
santi interventi tra i quali abbiamo in

particolare rilevato quelli di Marko 
Kravos, Miran Košuta, Duško Udo
vič, Igor Prinčič, Jože Babič e Viljem 
Černo. La qualità e la pertinenza del
le argomentazioni presentate hanno- 
confermato l’opportunità di una 
seria riflessione sulla tematica cul
turale.

In questo periodo di crisi epocale 
ed allo stesso tempo di transizione 
verso una nuova forma di organizza
zione societale, una comunità mino
ritaria come lo è la nostra, legata ai 
processi culturali in atto nelle due so
cietà di riferimento, quella slovena e 
quella italiana, deve continuamente 
aggiornare la sua politica culturale se 
non vuole rimanere esclusa dai pro-

Ferrruccio Clavora

_________________ (segue a pag. 2)

ALLA BENEŠKA GALERIJA

L ''elegante pittura
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Politično življenje - Vita politica
In questa rubrica diamo spazio ai comunicati di partiti ed organizzazioni che possono esprimere li
beramente le loro opinioni. Queste non necessariamente rispecchiano la linea del nostro giornale.

Continuano
di urbanizzazio

L ’on. De Carli incontra  
amm inistratori e politici 
di S. Pietro al N atisone

È stato recentemente ospite della 
locale sezione P .S .l. Fon. Francesco 
De Carli, deputato al parlamento na
zionale, accompagnato dal segretario 
particolare Mario Tonca, per una va
lutazione ed analisi sui più importanti 
problemi che interessano il capoluo
go delle Valli e la comunità del Friu
li Orientale. Presenti all’incontro il 
sindaco Giuseppe Marinig, il vice- 
sindaco Claudio Adami, il segretario 
politico Nino Ciccone e i responsa
bili sezionali Rita Gueli e Maurizio 
Domeniš. Si è parlato dei progetti di 
legge da presentare al Parlamento 
italiano riguardanti la tutela della mi
noranza etnico-linguistica slovena, lo 
sviluppo delle aree di confine e la 
cooperazione economica internazio
nale. Si è valutato in termini positivi 
la recente approvazione della legge 
regionale per interventi ed incentivi 
nei territori montani, sollecitando nel 
contem po il riconoscim ento del 
Friuli-Venezia Giulia quale area fron- 
taliera della CEE.

Particolarmente interessante il di
scorso sul progetto di legge sociali
sta per la difesa del gruppo sloveno 
nella regione. Si è considerata reali
stica la proposta che, partendo dal 
principio che l’intervento dello stato 
deve intendersi nella sua globalità 
(lingua, cultura, tradizioni, sviluppo 
socio-economico) in tutte tre le pro- 
vincie abitate dagli sloveni, si debba 
necessariamente favorire con gradua
lità l ’inserimento culturale della mi
noranza delle Valli del Natisone, 
partendo dal presupposto storico del
la diversità politico-amministrativa 
delle tre realtà si è ritenuto utile il so
stegno e l’inserimento della parlata 
slovena delle Valli nel novero della 
proposta di legge sulla tutela delle lin
gue e gruppi minoritari, quale primo 
passo al riconoscimetno globale dei 
diritti dei cittadini di cultura e tradi
zioni diverse.

Si è pure discusso dell’urgenza di 
una legge nazionale per lo sviluppo 
della cooperazione economica inter
nazionale, diversificando gli inter
venti finanziari e collegandoli alle 
reali esigenze del territorio (sottosvi
luppo, spopolamento, priorità alle 
zone montane, etc.).

L ’on. Francesco de Carli, ha rico
nosciuto fondata la richiesta del sin
daco Marinig di realizzare quanto 
prima un centro sportivo-ricreativo- 
culturale polivalente per dare rispo
sta concreta agli attuali bisogni del
la gioventù locale.

L’impegno del parlamentare socia
lista si è espresso anche con il sugge
rimento di aprire in S. Pietro al 
Natisone un’ufficio dell’U .C .I. e se
de di patronato per tutte le necessità 
sociali ed assistenziali.

A conclusione dell’incontro si è 
sollecitato l’urgente bisogno di toglie
re le Valli del Natisone d'ai loro sto
rico isolamento, garantendo una 
migliore viabilità internazionale, sta
tale e provinciale nello spirito di quel
le intese nazionali ed europee 
tendenti al riconoscimento del Friuli-

Venezia Giulia quale regione fronta
liere della CEE, punto d ’incontro di 
lingue e culture diverse, ponte di col
laborazione internazionale.

Discussione aperta 
nel PCI di San Pietro
Per discutere la situazione politi

ca locale i rappresentanti delle sezioni 
del PCI delle Valli del Natisone han
no tenuto una riunione a S. Pietro al 
Natisone. Si è trattato  del primo di 
una serie di incontri che si terranno 
in vista della formulazione del pro
gramma elettorale per le regionali del 
1988.

La discussione, che è stata piutto
sto vivace, ha riguardato le iniziati
ve del partito e la difficoltà di una 
loro meritata valorizzazione: legge di 
tutela, zone di confine, progetto 
montagna. Si intrecciano a queste i 
problemi comunali ai quali il partito 
è interessato.

L’informazione ha riguardato i la
vori della commissione regionale slo
vena con particolare riferimento alla 
recentissima di Trieste con la segre
teria di partito nella quale hanno por
tato un contributo specifico Fon. 
Mario Lizzerò ed il prof. Paolo Pe- 
tricig.

Stando alla riunione di S. Pietro, 
il PCI denuncia l’atteggiamento po
co chiaro dei partiti di governo e so
prattutto  della DC, quando a prese 
di posizione anche positive, come 
quella recente della comunità m on
tana, non fanno seguire conseguenti 
atti concreti e sollecitazioni puntuali.

Idee socialiste  
per lo sviluppo  

delle Prealpi Giulie
Positiva riunione di responsabili 

del P .S .L  delle comunità montane 
del Natisone e Valli del Torre, tenu
tasi recentemente a Torreano di Ci- 
vidale. Nei loro interventi introduttivi 
l’assessore provinciale alla cultura 
Giacomo Cum e il sindaco di S. Pie
tro al Natisone Giuseppe Marinig 
hanno dato una valutazione positiva 
sulle amministrazioni locali guidate 
dalle «Liste civiche». Particolar
mente l’assessore Cum ha proposto 
rapporti continui tra  amministratori 
delle Prealpi Giulie, ha ipotizzato l’u
nificazione delle due comunità m on
tane per una più corretta gestione del

La commissione bilancio del Sena
to ha respinto la proposta del sena
tore Stojan Spetič (PCI) intesa a 
ripristinare nella legge finanziaria la 
posta di bilancio per le esigenze del
la minoranza slovena in Italia.

La richiesta del ripristino della po
sta era stata sostenuta da uno schie
ram ento  regionale un itario , da 
parlamentari della maggioranza, da 
amministratori locali e, unanima- 
mente, dalla comunità montana del
le Valli del Natisone.

Nonostante questo l’emendamen
to alla finanziaria di Spetič è stato re

territorio.
Il sindaco di S. Pietro al Natisone 

ha insistito nella sua relazione sulla 
necessità di predisporre quanto pri
ma i progetti di legge sulla tutela delle 
minoranze, sulla cooperazione eco
nomica internazionale e le aree di 
confine, sul progetto montagna re
centemente approvato e sulla viabi
lità statale e provinciale.

Negli interventi successivi Enrico 
Bulfone, assessore provinciale alla 
viabilità ha sollecitato un’azione del 
P.S.L per difendere le piccole realtà 
commerciali, disponendo contributi 
per l’acquisto di registratori di cassa 
e l’urgenza di una legge nazionale sul
la defiscalizzazione ed incentivazio
ne per le attività produttive. Nino 
Ciccone, segretario della sezione 
P.S.L di S. Pietro al Natisone ha la
mentato della mancanza di una strut
tura organica del partito sul territorio 
e carenze nella gestione della Comu
nità montana. Gli altri intervenuti han
no individuato concretamente la stra
da per la rinascita e lo sviluppo delle 
valli e della pedemontana nella rea
lizzazione della grande viabilità na
zionale ed internazionale, in progetti 
di crescita sociale e culturale della mi
noranza etnica slovena, e nella coo
perazione economica internazionale 
con il potenziamento dell’import- 
export e delle Joint-ventures, socie
tà a capitale misto.

Nel suo intervento Ferruccio Saro 
ha messo in evidenza la necessità di 
una ridelimitazione delle Comunità 
montane, la revisione delle aziende 
autonome di soggiorno e turismo, la 
soppressione del consorzio di boni
fica montana delle Prealpi Giulie, 
l’approvazione del piano regionale 
della viabilità, la legge sul decentra
mento e sugli interventi finanziari per 
le aree montane. Ha pure informato 
gli amministratori e politici presenti 
sulla prossima presentazione di una 
legge socialista con iniziative graduali 
per la soluzione della tutela della mi
noranza slovena e proposte avanza
te nella richiesta al parlamento 
europeo del riconoscimento della re
gione come zona frontaliere della 
CEE, lasciando alla regione la pos
sibilità di concedere al cividalese, al
le Valli del Natisone e del Torre 
contingenti agevolati per il loro svi
luppo socio-economico.

spinto con i voti dei cinque partiti 
della maggioranza di governo e del 
MSI. A favore, oltre il PCI, hanno 
votato gli indipendenti di sinistra, DP 
ed i senatori valdostano e sudtirolese.

Il voto, negativo per la m inoran
za slovena, è avvenuto il 26 novem
bre, a soli dieci giorni dalla nostra 
conferenza stampa ad Udine. L ’e
mendamento sarà ripresentato in au
la. Dal canto suo fonti governative
fanno sapere che per la stessa voce i 
soldi potranno essere reperiti dal fon
do di riserva.

L’Amministrazione comunale di S. 
Pietro al Natisone prosegue con im
pegno e solerzia il programma di am
modernamento delle sue strutture 
burocratiche per una partecipazione 
più democratica dei cittadini alle scel
te dell’Ente locale e per la realizza
zione di quelle  in f ra s tru ttu re  
(fognature, depuratori, acquedotti, 
pubblica illuminazione, viabilità in
terna delle frazioni e dei borghi) ne
cessarie per garantire una migliore 
qualità della vita ai residenti.

M olto è stato fatto nel corso degli 
ultimi anni per la tutela dell’ambiente 
predisponendo un efficiente servizio 
di raccolta rifiuti solidi urbani e quel
lo della raccolta differenziata del ve
tro e della carta con il posiziona
mento di moderni contenitori in va
rie località del territorio.

Si è provveduto pure ad un miglio
ramento dei servizi scolastici e degli 
uffici comunali con l’acquisizione di 
un nuovo Scuolabus e l’installazione 
di elaboratori per la gestione dell’A- 
nagrafe, degli Uffici tecnici ed am 
ministrativi.

Comunque l’impegno più consi
stente dell’attuale Amministrazione 
riguarda il completamento dei lavo
ri di urbanizzazione in molti paesi 
con opere pubbliche di particolare ri
levanza. Infatti nel corso di quest’an
no si stanno portando a termine i 
seguenti lavori: U rbanizzazione 
C orreda-Sottovernassino-Sorzento 
(Progettista Ing. Giovanni Crucil) Li
re 80.000.000; Centro sociale Vernas- 
sino (P rogettis ta  C arlig geom. 
Giorgio) Lire 141.650.000; Scuola 
M aterna di Azzida - in fase di appal
to - (progettista arch. Attilio Zorat- 
tini) Lire 350.000.000; Bitumatura 
strade comunali (progettista geom. 
Giorgio Zuppello - tecnico comuna
le) Lire 46.000.000; 2° lotto pensili
ne stradali (progettista geom. Giorgio

«Forum  Iulii»  
com pie  

dieci anni
«Forum Iulii», l’Annuario del Mu

seo Archeologico Nazionale di Civi- 
dale del Friuli, edito dalla Banca 
Popolare di Cividale, compie dieci 
anni.

Quello appena pubblicato è ecce
zionalmente un numero doppio (X- 
XI) comprendente una serie di saggi 
e ricerche relativi a scavi e studi ef
fettuati nel 1986 e nel 1987.

La presentazione ufficiale della 
pubblicazione del Museo Cividalese 
avrà luogo sabato 5 dicembre alle ore
11.30 presso l’aula magna del Liceo 
classico «Paolo Diacono» di Cividale

Zuppello - tecnico comunale) Lire 
9.928.000; 1° lotto fognature Vernas- 
so (progettista ing. Alvio De Luca) 
Lire 90.000.000; 2° lotto fognature 
Vernasso (progettista ing. Alvio De 
Luca) Lire 100.000.000; Fognature 
Ponteacco-Biarzo (progettista ing. 
G ia n P ie tro  G u erra ) L ire
100.000.000; 4° Lotto fognature Ca
poluogo (progettista ing. Valentino 
Birtig) Lire 144.870.000; Urbanizza
zione Altovizza e Mocorins (proget
tista Ing. Giovanni Crucil) Lire
60.000.000; Demolizione fabbricati 
retro Chiesa Azzida (progettista tec
nico com.le Geom. Umberto Mini) 
Lire 5.000.000; Lavori sistemazione 
strade comunali (contributo Provin
cia - progettista geom. Umberto M i
ni) L ire 25 .000.000; L avori 
sistemazione strade interpoderali 
Vernasso-Vernassino (Progettista 
EFEM-Udine) Lire 80.000.000; 4° 
Lotto opere urbanizzazione Azzida 
(progettista Ing. Guido Frossi) Lire
150.000.000; 3° Lotto lavori di siste
mazione ed urbanizzazione P .P . di 
Vernasso (progettista geom. Giorgio 
Carlig) Lire 40.000.000; 2° Lotto 
opere di urbanizzazione Ponteacco 
(Progettista p.e. Franco Corredig) 
Lire 45.000.000; 3° Lotto urbanizza
zione P .P . di Puoie (progettista ing. 
Giovanni Crucil) Lire 25.000.000.

s prve strani

Protest Korošcev
je nad 500 mladincev korakalo po ce
lovških ulicah in priredilo ponovno ma
nifestacijo pred palačo deželne vlade, 
ki jo je policija močno zastražila. Inci
dentov ni bilo.

Še zlasti je tu bila aktivna koroška 
mladina, ki je šla v odločno akcijo. 
Mladi se ne zadovoljujejo samo s tifi
mi protesti.

19. decembra bodo na Dunaja imeli 
velik protestni shod. V avstrijsko pre
stolnico bodo Korošci šli v velikem šte
vilu. Tam jih bodo pričakali prijatelji 
nemške narodnostni, intelektualci, štu
dentje, politiki. To bo zares velika ma
nifestacija v kateri bodo skupno 
sodelovali ljudje slovenske ter nemške 
narodnostni.

dalla prima pagina

Convegno SKGZ
cessi di innovazione che percorrono 
la società stessa. Il pericolo della fol- 
clorizzazione sarebbe in quel caso 
impellente.

Evidentemente sono stati affronta
ti anche i problemi di carattere orga
nizzativo, linguistico, finanziario, di 
formazione degli operatori, di razio
nalizzazione degli interventi, di pene- 
trazione nel mondo italiano, ecc. 
ecc... ma l’affermazione centrale del 
Convegno può essere individuata nel
la necessità di una modernizzazione 
delle mentalità per far si che la cul
tura diventi sempre più capacità di 
dare risposte alle sfide che i tempi 
nuovi lanciano alla nostra comunità. 
Ed è questo un argomento che di per 
sé richiederebbe specifici appro
fondimenti.

Per quanto riguarda in particola
re gli sloveni della provincia di Udi
ne è stata sostanzialmente riafferm a
ta la pari dignità delle nostre specifi
che espressioni culturali, e la neces
sità di un decentramento delle stru t
ture culturali sul territorio nonché ri
vendicata l’urgente messa a disposi
zione di un adeguato Kulturni dom.

ŠPETER — v sodelovanju s Študijskim centrom Nediža 
dvojezični šolski center

Vpisovanje in informacije:
Zavod za slovensko izobraževanje — Špeter (tel. 727490); Arci (za Vi
dem) - V. Manzini, 42 (tel. 26859)

nadaljevalni — začetek 2.11.1987 ob 19.30
ob ponedeljkih od 19.30 do 21.00

za začetnike - začetek 11.11.1987 ČEDAD — prireja k.d. Ivan Trinko
ob sredah od 17.30 do 19. za začetnike: začetek 9. novembra

V pripravi tečaji na Lesah v sodelovanju z društvom Rečan in v 
Reziji

ob ponedeljkih od 19. do 21. ure 
nadaljevalni: začetek 10. novembra
ob torkih od 19.30. do 21.30. ure

VIDEM — v sodelovanju s pokrajinskim odborom ARCI
*

via Manzini 42
začetek 5.11.1987 ob 18.00 Vpisovanje in informacije:
ob četrtkih od 18.00 do 19.30 Društvo Ivan Trinko - V. IX Agosto, 8 - Čedad (tel. 731386)

ROMA

Niet dei cinque partiti di Governo 
alla posta di bilancio per gli sloveni
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DAN EMIGRANTA 1988

Vabilo za kulturna društva, 
zbore, folklorne skupine...

istmi i1111*1 Ptkìi Mit i f ifel l i«

Tradicionalni dan emigranta, ki je 
za vse nas an naše ljudi pomembno 
kulturno srečanje bo, kot po navadi, 
miesca januarja v Čedade.

Mislilo se je, de bi bluo pru pred
stavit dielo napravjeno od vsieh sku

pin, ki dielajo na teritorju kjer žive 
Slovienj v videmski pokrajini, tuo se

pravi od Nediških dolin do Kanalske 
doline. Al bo moč prid do tuolega?

Mislimo de ja, za tuole vabimo vse 
društva, pevske zbore, folklorne sku
pine, kantavtorije... naj se oglase z 
njih propostam na kulturno društvo
Ivan Trinko v Cedade do 15. 
dičemberja.

Lieto 1970 - plakati po zidieh čedajsk- 
ega miesta nas vabijo na dan emigranta

MONFALCONE - S. PIETRO

Messa a punto l’iniziativa dell’ANPI per gli sloveni
La legge per la tutela della mino

ranza slovena è una gatta difficile da 
pelare. Ora si accinge ad intervenire 
con forza anche l’ANPI, cioè l’asso
ciazione nazionale dei partigiani d ’I
talia. Abbiamo dato ripetutamente 
notizia delle iniziative dell’associazio
ne, a livello provinciale, regionale e 
nazionale, sul problema.

In una recente riunione del diret
tivo regionale a Monfalcone le inizia
tive sono  g iunte  ai passaggi 
conclusivi: la stesura di un documen
to, la cui redazione è stata affidata 
all’on. Lizzerò, la sua approvazione 
da parte degli organi centrali e regio
nali e la sua presentazione pubblica 
in sede parlamentare.

La parte centrale del documento 
conterrà una serie di proposte attua- 
tive e di definizione dei caratteri del
la tutela degli sloveni. Il direttivo 
regionale, allargato a persone d ’im
pegno della minoranza (per la Bene- 
eia sono intervenuti Manzini, Cerno 
e Petricig) ha anche definito una se
rie di proposte operative perchè il do
cum ento dell’AN PI raccolga il 
massimo consenso fra tutte le forze 
che si richiamano alla costituzione.

Slika s srečanja bivših borcev v Špetru

Slovenski deželni zavod za poklicno izobraževanje 
Slovensko deželno gospodarsko združenje 
prirejata zasebni izpopolnjevalni tečaj

Tečaj marketinga
Tečaj o marketingu bo potekal ob ponedeljkih od 17.30 do 19.30

na sedežu Slovenskega deželnega gospodarskega združenja v Čedadu, 
ul. Manzoni. Datumi predavanj so naslednji:

Cfcoc 
Jtu.

s/
n e

I v/ 
ATOAjG

YLC

14.12.87
21.12.87

1 1 . 1 . 8 8

18.1.88
25.1.88 

1 . 2 .88

15.2.88
2 2 . 2 .88

29.2.1 
7.3.1

dr. D. Bratina Podjetje kot raziskovalno 
in operativno polje

dr. Gabrijel Devetak Marketing kot specifična 
funkcija v podjetju in 
predpogoj uspeha

dr. Boris Peric 
dr. Diego Devetak

Marketing v operativi. Analiza 
nekaterih konkretnih 
primerov

SEMINAR (Bratina Problematika obmejnega 
in G. Devetak) prostora in marketing

Nasvidenje torej na prvem srečanju v Čedadu!

I RISULTATI

l a Categoria 
Valnatisone-Tamai 1-1

2 a Categoria
Audace-Lauzacco 3-2

3 a Categoria 
Togliano-Savognese 0-3 
Paviese-Pulfero 2-1

Under 18
Valnatisone-Donatello 2-0 
Pulfero-Bressa 0-4

Allievi
Julia-Valnatisone 1-1

Giovanissimi 
Valnatisone-Azzurra 1-2

Esordienti
Azzurra-Valnatisone 1-2

Pallavolo Femminile
P o l. S . L eonardo A p ico ltu ra
Cantoni-Percoto 3-1

Prossimo turno
Ris. Boschetto-Pol. S. Leonardo 
Apic. Cantoni

M ARTEDÌ 8 DICEMBRE 
ore 14.30
A S. Leonardo Audace-Corno (re
cupero)
A Udine: Via Pradamano 
Celtic-Valnatisone (Coppa Regione)

Ultimi due venerdì 
di gare di briscola

Venerdì 4 e 11 dicembre si svolge
ranno le ultime due gare di briscola 
organizzate dalla sezione dell’Udine
se club di S. Pietro al Natisone pres
so il bar trattoria «Al Giardino» di 
S. Pietro.

In queste due occasioni i premi ga
stronomici avranno maggiore consi
stenza; il 4 dicembre il primo premio 
consisterà in due prosciutti, l’11 di
cembre invece in un cesto natalizio. 

Tutti sono invitati a giocare.

TUTTOSPORT 
VSE O ŠPORTU •«y

f i

i speleo

Parliamo un pò di... speleologia U 0
No, non è stata una follia, anzi... 

quel gruppetto di giovani e «non» ha 
avuto un’idea molto diversa dal co
mune su come trascorrere il tempo li
bero. E non ha avuto torto perchè gli 
si sono presentate situazioni che nem
meno lontanamente immaginava, 
un’esperienza del tutto originale. Ma 
torniamo al discorso iniziato la vol
ta scorsa. Il corso di speleo è stato or
ganizzato nei mesi di settembre e 
Ottobre dal gruppo Lorum Iulii Spe
leo Cai di Cividale, era diretto da 
Pier Toffoletti e Maurizio Tavagnutti 
aiutati da Micio-Marco e Bruno, tutti 
in gamba, che ci hanno seguiti duran
te tutto il corso mettendoci a dispo
sizione la loro esperienza.

Il corso si svolgeva due volte la set
timana, martedì e venerdì sera, per 
quanto riguarda la teoria, la dome
nica (tutto il giorno) aveva luogo in
vece la lezione pratica.

Le lezioni teoriche erano divise in 
vari argomenti. Si è iniziato con 
un’introduzione generale, si è parla
to del carsismo, di geologia, idrolo
gia... tutti argomenti esposti da 
alcuni esperti. Le lezioni erano vera
mente interessanti, tutte cose che un 
asp iran te  speleologo dovrebbe 
sapere.

Abbiamo imparato a conoscere 
l’attrezzatura, e questa era una delle 
cose più importanti da conoscere e 
memorizzare, perchè se poi durante 
una discesa si compie uno sbaglio so
no... cavoli amari.

La prima lezione pratica l’abbia

mo fatta nella palestra di Torreano 
(più che una palestra era un burro
ne!). Qui abbiamo imparato a scen
dere e a risalire con la corda 
eseguendo vari frazionamenti (pas
saggio da una corda all’altra). All’i
nizio c’era di che impressionarsi: 
provate a immaginare, vedere tutto 
quel vuoto sotto di se ed essere ap
pesi ad una corda nemmeno tanto 
grossa.. Col tempo abbiamo fatto 
l’abitudine anche a questo.

La seconda lezione pratica era

quella che aspettavamo con più an
sia, l’escursione in una grotta di Vil
lanova, la Doviza. A dir poco è stata 
un’esperienza favolosa, non avrem
mo mai immaginato di trovarci in un 
luogo simile, tra stalattiti, meandri e 
pozzi di parecchi metri e pensare a 
come in milioni di anni l’acqua nel 
suo cammino abbia potuto creare 
quello spettacolo da lasciare a bocca 
aperta tutti quelli che in questa cavi
tà vi si inoltrano.

E così, settimana dopo settimana,

tra lezioni di teoria e pratica abbia
mo racimolato esperienza e capacità 
minime per poter dire di essere degli 
speleologi novelli.

Il corso si è concluso con una ce
na e con la consegna a ciascuno di noi 
dell’attestato di partecipazione al 
corso.

È chiaro che poi solo col tempo, 
continuando a praticare, potremo di
ventare bravi spelologi (mogli e ra
gazze permettendo!).

Mau.

l a grotta di Vedronza (foto l). Ersetti). Dal libro «Grotte ed abissi del Friuli» edito dalla Provincia di Udine - assessorato all'ecologi
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SV. LENART
Gorenja Miersa

Preča buj velike 
jajca ku kakuoša?

Teškuo de usak dan kakuoš zale
že adno takuo veliko ice, kier so 
manjkul tri tu adnin.

Kadar ga je kakuoš položla, ice je 
pezalo glih dva eta. Ice je dugo mm. 
87, je šaroko mm. 56 an ima čirkon- 
ference mm. 235. Srečna gaspodinja 
Giuliana Ruttar, goz Gorenje Mier- 
se. more lahko kazat no tako čudo.

Kosca- Torviscosa
Rodiu se je Michele

Gabriella Simaz - Kuoerjove dru
žine iz Kosce an Roberto Duz iz Tor
viscosa sta ratala mama an tata. V 
pandiejak 23. november j a v čedaj- 
skem spitale se jim je rodiu Michele.

Liep puobič, ki je parvi otrok mla
dega para, bo živeu z mamo an tat 
v Torviscovi. Vsi mi mu želmo sreč
no an veselo življenje.

GRMEK
Topoluove

Remigio Trusgnach iz Topoluove- 
ga - Furjanu po domače nosi košo za 
ne opustit stare navade. Zena Rosi
na pa rada rože sadi, da se hiša veseli.

Kot kaže naša fotografija, ima Ro-

Novi M atajur

odgovorni urednik:
Iole Namor 

Fotokompozicija:
Fotocomposizione Moderna - Videm

Izdaja in tiska k J  J g jn f  
Trst /  Trieste p  i t g g t T

Settimanale - Tednik 
Registraz. Tribunale di Trieste n. 450

Naročnina - Abbonam ento  

Letna za Italijo 19.000 lir

Poštni tekoči račun za Italijo 
C onto corrente postale 

Novi Matajur Čedad - Cividale 
18726331

Za SFRJ - Žiro račun 
51420 - 603 - 31593 

«ADIT» 61000 Ljubljana 
Kardeljeva 8/11 nad.

Tel. 223023

Letna naročnina 2.000 din 
posamezni izvod 100 din

OGLASI: 1 modulo 34 mm x 1 col 
Komercialni L. 15.000 + IVA 18%

In kot vsake lieto, 
zima je spet tu

sina res rada rože. Remigio in žena 
rada beret naš Novi M atajur pru ta 
kuo Remigiu brat, Ernesto, ki ima 
znano pitorsko imprezo v Parizu.

Lombaj
Rodila se je Marianna

Lombaj se je obogateu še za adne- 
ga otroka. V četartak 26. november- 
ja  se je v čedajskem špitale rodila 
Marianna Rucchin. Lansko lieto smo 
že pisal, de ima Lombaj najvič 
otruok v garmiškem kamunu. Buog 
nam pomagi iti napri po teli poti, če- 
ne bojo šuole prazne an meštre brez 
diela.

Srečna mama je Paola Battistig - 
Kajancova iz M arsina, tata pa Ar
m ando Rucchin-Flipacu iz Lomba- 
ja. M arianna ni parva hčerka mlade
ga an zlo dielovnega para. Na svietu 
sta jo  čakala brat Federico an sestra 
Katjuša, ki sta za rojstvo sestrice zlo 
vesela.

Vsem želimo puno zdravja an sre
če v življenju.

SPETER
limarla je Livia Crucil

V videmskem špitale je umarla Li
via Crucil uduova Fula. V žalost je 
pustila hčera Gianno an Luciano an 
vso drugo žlahto.

Livia je bila zlo poznana, ker pu
no puno liet je imiela z možem in po- 
tlè pa sama znano butigo v Špetru.

Nje pogreb je biu v Špetru v torek 
24. nvembra popudan.

Italija je  podpisala premirje (armi
stizio) z zavezniki 8. septembra 1943.

Pravzaprav ga je  podpisala nekaj 
dni prej, pa Italijanom je  bluo povie- 
dano tisti dan. Namesto, da bi kralj 
in Badoglio dala ukaz višjim kom an
dam in sudatam, da branijo dom o
vino, da se postavijo proti Nemcem, 
sta zapustila Rim in utekla pod  sigur
ne peruata angleške kločje.

Sudatje so ostali brez komande. 
Tu pa tam so e sami položil Nemcem  
in so se herojsko tukli za domovino, 
proti «zavezniku-alleatu», ki ga nie- 
so oni pač pa M usolini izbrau.

In ker so sudatje brez komande, 
ko t brez glave, so večina začeli me
tati orožje, puške in se začeli vračati 
domov, pa le redkim jim  je  tuo uspe
lo, tuole ratalo, da so imeli srečo prid  
domov. Nemci so jih  polovili, naba
sali na trene, kot žvino, in jih  odpel
ja li u nemške lagerje. Parbližno en 
milijon italijanskih sudatov so spra
vili u nemška koncentacijska tabori
šča (campi di concentramento) in kaj 
so gor provali, vedo samo oni in 
Buog.

Puno od njih je  gor pustilo njih 
mlade kosti, tudi zavojo tega, ker jih  
je  sedemindevetdeset odstuo (97%) 
odklonilo kolaboracion z italijansko 
salojsko republiko (RSl-Repubblica 
di Salò), k i je  kmalu potem  nastala.

Tudi tisti, k i so imeli srečo priti do
mov, odnosno se izogniti nemškemu  
ujetništvu - paražonij, ne vem, če jo  
lahko imenujemo srečo, čakala jih  je  
še ena kalvarja, k i je  durala delih 
dvajst miescev.

Dne 12. septembra 1943 ga je  Ot
to Skorzeny, polkovnik (colonello) 
nemških SS osvobodi! iz Gran Sasso 
s svojim  posebnim komandosom, ki

21. dičemberja začne zima, na ko
ledarju. Zima nam store prit v pamet 
snieg, led , m raz... Snieg je že pošpe- 
gu an pošpricu buj vesoke gore na
ših dolin: M atajur ima bieu klabuk, 
snežilo pa je dol do vaseh. Tudi dre- 
ške barda so biele. Tuole za kar se ti
če snieg. Mraz pa nam je stuoru že 
priet se zataknit v hišah. Tele zadnje

so ga sestavljali za takšne podvige 
specializirani padalci (paracadutisti).

Odpeljali so ga u Nemčijo, kjer sta 
se z Hitlerjam dogovorila za reorga
nizacijo razsule fašistične stranke (15. 
septembra 1943), p o d  ime na m Par
tito repubblicano fascista, ne več kot 
prej: Partito nazionale fascista. Dne 
23. septembra 1943 je  sestavu novo 
vlado in se proglasil za poglavarja 
Italije, seveda tistega dela, k i je  biu 
okupiran od Nemcev.

Takuo je  nastala salojska republi
ka ali Repubblica Sociale Italiana.

Italijani so zaničevalno imenovali 
tiste sudate, ki so se tukli za M usso
linija u salojski republiki «repubbli- 
kini», ker so bli privrženci slamnate 
republike, imenovale tudi Repubbli
ca di Salò.

Salò je  malo mestace ob gardr- 
skem jezeru (Lago di Garda), kjer se 
je  biu nastaniu fašistični governo. 
Republikini so lovili tudi naše puo- 
be, da bi j  ih.spravili u njih eserčit.

Tisti fantje, k i so paršli dom ov iz 
italijanske uejske, so začeli že sep
tembra 1943 spontano odhajati u 
partizane, odnosno začeli ustanavljat 
parve partizanske čete. Tako je  na
stala Klodiška četa, pod  vodstvom  
dr. Zdravljiča, Šentlenartska četa, ki 
so jo  vodili Tom, Chiuch in Chiacig.

Prav tako se je  ustanovila Nadiška 
četa, ki jo  je  vodiu hrabri antifašist 
Kaliž. Partizansko četo sm o imeli v 
Tipani, u R eziji p a  rezijanski 
bataljon.

Kar se tiče fan tov , bivših (ex) ita
lijanskih sudatov, so šli vsih h parti
zanom. Kaj jih  je  peljalo u partiza
ne? Antifašizem , zavednost? Opor
tunizem? Če sem obiektiven, muo- 
ram reč, da je  težko odgovoriti na ta

dni živo srebro je padlo vičkrat pod 
nič.

V Kanalski dolini, na Tarbiže od
prejo že od nedieje «stagione sciisti
ca», an snega je zaries padlo puno, 
v kajšnim prestoru an metro an pu. 
Vse kaže, de lietos bo ta prava zima: 
prava kot mraz, prava za vse tiste, ki 
žive na zimskem turizmu.

vprašanja.
Težko je  govoriti o narodni zaved

nosti in antifašizmu. Čeprav je  biu 
fašizem zasovražen, je  po  drugi strani 
globoko zaorau v brazde naše zemje.

Narodnostna zavest? Prav gotovo 
je  dejstvo, da če bi ne bilo nekaterih 
zavednih beneških Slovencev, bi ne 
bilo prišlo niti do povoja in zametka  
partizanskega gibanja v naših doli
nah. O splošni narodni zavesti sploh 
ni govora. M i smo hodili drugo pot, 
kot naši slovenski bratje v Gorici in 
Trstu. Čeprav izviramo iz iste kora- 
nine, čeprav smo prišli skupaj pred  
1300 leti u naše kraje izza Karpatov, 
je  naša zgodovina, naša Storia dru
gačna. Ko je  začela partizanska uej- 
ska par nas, smo bli že 77 liet pod  Ita
lijo, medtem ko so biti goriški in trža
ški Slovenci pod  italijansko kraljevi
no samuo 25 liet in tuo ni še zadost. 
Naše raznarodovanje, asimilacija, 
italijanizacija se je  začela že s pokri
stjanjevanjem. Raznarodoval nas je  
prej oglejski patriarhat, potem  vi
demska nadškofija. Samuo takuo se 
lahko zastop italijanske, ali poitali
jančene priim ke m ed slovensko go
vorečimi ljudmi v Karnahtski in Ter
ski dolini ter u Reziji.

Nas je  po  italijansko raznarodova
la Beneška republika (La Serenissi
ma), čeprav nam je  bla dala široko  
avtonom ijo in narvič pravic od vseh 
gospodarje, ki smo jih  do sada imeli.

Nas je  raznarodovovala p o  itlijan- 
sko celuo Austrija od 1797. do 1866. 
leta, Buog jo  žegni. Takrat so na dru
gi slovenski zem ji (pod Avstrijo) že 
na široko odperjal slovenske šuole. 
(Se nadaljuje)

Vas pozdravlja Vaš 
Petar Matajurac

Urniki miedihu v 
Nediških dolinah

DREKA
doh. Lucio Quargnolo
Kras: v torak an petak ob 13.30
Pacuh: petak ob 13.00
Trinko: v torak an petak ob 14.00

GARMAK
doh. Lucio Quargnolo 
Hlocje: v pandiejak an torak od

15.00 do 16.00
v sriedo an četartak od
11.00. do 12.00 
v petak od 17.00. do 18.00.

doh. Giuliano Boscutti 
Hlocje: v pandiejak od 17.00 do

18.00
v sriedo od 15.00 do 16.00 
v saboto od 11.00 do 12.00 

Lombaj: v torak an četartak 
od 15.00 do 16.00

PODBUNIESAC
doh. Filippo Bonanno 
Podbuniesac: od pandiejka do petka - 

ob 9.30. do 12.30. 
popudan od 15.00 do
17.30

Čmivarh: v saboto od 10.00. do 11.30

doh. Giovanna Plozzer 
Podbuniesac: v pandiejak, torak, 

sriedo an petak od
8.00 do 9.30
v četartak od 17.30 
do 19.00
v saboto od 9.00 do
11.00

SOVODNJE
doh. Pietro Pellegrini 
Sovodnje: od pandiejka do petka 

od 10. do 12.

ŠPIETAR
doh. Edi Cudicio 
Spietar: v pandiejak, srieda, četartak 

petak an saboto od 8.00 
do 10.30
v torek od 8.00 do 10.30 
in od 16.00 do 18.00

doh. Pietro Pellegrini 
Spietar: v pandiejak in sredo 

od 8.45 do 9.45 
v petak od 17. do 18.

SRIEDNJE
doh. Lucio Quargnolo 
Sriednje: v pandiejak od 11,00 do 

12.00
v sriedo od 13.00 do
14.00
v petak od 9.00. do 10.00 
v saboto od 10.00 do
11.00

Gor. Tarbi v pandiejak od 12.00 do
12.30
v sredo od 14.00 do
14.30

Oblica: v sredo od 14.30 do 15.00

doh. Giuliano Boscutti 
Srednje-Gor. Tarbi: v četartak od 

13.00 do 14.00

SV. LIENART
doh. Lucio Quargnolo 
Gor. Miersa: v pandiejak an torak 

od 17.00 do 18.00 
v sriedo an četartak od
9.30 do 11.00 
petak od 10.30 do 
12.00
v saboto od 11.00 do 
12.00

doh. Giuliano Boscutti 
Škrutove: v pandiejak od 14.30 

do 16.30 
v torek, sredo in četrtek 

od 16.30 do 18.30 
v soboto od 8.30 do 10.30

Dežurne lekarne 
Farmacie di turno

Od 5. do 11. decembra

Sv. Lenart tel. 723008 
Č edad (Fontana) tel. 731163

Ob nediejah in praznikah so od- 
parte samuo zjutra, za ostali čas in 
za ponoč se more klicat samuo, če 
ričeta ima napisano «urgente».

Špeter - dvojezični šolski center Igra Slovenskega stalnega gleda- 
v petek 4. decembra ob. 15. uri lišča «Široka usta», ki bi m ora- 
predstava Slovenskega stalnega *a bdi predstavljena v prostorih  
gledališča Nove Coop v Bardu v soboto,

28. novem bra, je bila zaradi bo
lezni igralca Staneta Starešiniča 

O le  lu k  odložena.
(napisal jo  je  A ndersen) Datum  predstave bom o pravoča-
Vsi vabljeni!!! sno najavili.

PISE  
PETAR  
M A TA JU R A C

22 - FAŠIZEM, MIZERIJA IN LAKOT

Raznarodovanje, armistizio in partizani


